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Zapisnik sa 

Skupštine Mreže akademske solidarnosti i angažovanosti 

Skupština Mase je održana 5.11.2019. u Kući kulture, Terazije 34. Skupštini je 

prisustvovalo 168 članova od ukupno 334 sa afilijacijom na univerzitetima i 

naučnoistraživačkim ustanovama u Srbiji, registrovanim zaključno sa 3.11.2019, čime je 

ispunjen uslov za kvorum.  

Nakon reči dobrodošlice prisutnima od strane Gazele Pudar Draško (Institut za filozofiju 

i društvenu teoriju), predsedavajuća Galjina Ognjanov (Ekonomski fakultet) predstavila je 

osnovne principe na kojima se zasniva Masa (dostupno na sajtu) i ukazala na rezultate 

istraživanja autonomije univerziteta prema kojima se Srbija nalazi u 3. grupi (umerena ka 

slaboj autonomiji). Ognjanov je takođe saopštila da je u planu kontaktiranje donatora 

radi dobijanja sredstava za radno mesto tehničkog sekretara koje je neophodno za 

nesmetano i koordinisano delovanje Mreže i istakla da su članovi i članice inicijativnog 

odbora već kontaktirali međunarodnu mrežu Scholars at Risk sa upitom da se Masa 

uključi u delovanje te mreže.  

Nakon toga se Đorđe Pavićević (Fakultet političkih nauka) osvrnuo na postojeće izazove 

u vezi s formiranjem grupe za pravnu pomoć, budući da (još uvek) ne postoje sredstva 

za to, kao i na tehničke probleme umrežavanja sa univerzitetima iz Niša, Novog Sada i 

Kragujevca; takođe je naglasio da je u planu održavanje sastanaka u tim gradovima. 

Istakao je da Masi predstoji nekoliko borbi, kao što je na primer ona protiv nametanja 

direktora mnogim institutima suprotno volji kolektiva (Vinča, Institut za medicinska 

istraživanja, Institut za međunarodnu politiku i privredu, u najavi Institut za filozofiju i 

društvenu teoriju…). Zajedno sa najavljenim povećanjem ovlašćenja direktora, Pavićević 

je podvukao paralelu s 1998. i tadašnjim (oktroisanim) Zakonom o univerzitetu koji je 

davao prevelika ovlašćenja dekanima, a posebno ministru. Zatim, predstoje i najavljeni 

konkursi za naučne projekte, fakultete čekaju akreditacije, cene akreditacija za pojedine 

programe rastu itd. Pavićević je pomenuo da je pristigao predlog i da se u okviru Mase 

pokrene radna grupa ili deo neke druge grupe za rodnu ravnopravnost i sprečavanje 

seksualnog uznemiravanja. Izlaganje je završio skrećući pažnju na dokument koja kruži 

među prisutnima, koji je zapravo poziv na potpis za žalbu Odboru za profesionalnu etiku 

povodom odluke nastavno naučnog veća FON-a. 

https://www.scholarsatrisk.org/


 
 

______________________________________________________________________________ 
akademska-masa.org  akademska.masa@gmail.com 

 

Nakon što je Pavićević izložio plan delovanja u narednih godinu dana, Dalibor Petrović 

(Saobraćajni fakultet) predstavio je predlog organizacione strukture Mase kao rezultat 

razgovora sa prethodnih sastanaka koji su se održali u prethodna tri meseca. Na tim 

sastancima došlo se do uvida da se problemi sa kojima se suočavamo mogu podeliti na 

interne i eksterne. Petrović je istakao da je cilj Mase da napravi dugotrajnu, delotvornu i 

sveobuhvatnu organizaciju i „izađe iz simboličkog kruga dvojke“ (Filozofski i delom FPN). 

Na tom putu potrebno je da se što veći broj ljudi aktivno uključi.  

Masa kao udruženje građana formalno ima predsednicu (Galjina Ognjanov) i dvoje 

zamenika (Đorđe Pavićević i Gazela Pudar Draško), a zatim i još osam članova 

koordinacionog odbora, koji bi trebalo da vode radne grupe. Broj radnih grupa je 

fleksibilan.1 Ideja je da svaka radna grupa okuplja 5-10 članova koji bi zajedno sa 

koordinacionim odborom na nedeljnom nivou delovali u skladu sa ciljevima i 

programom Mase. Petrović je istakao da je neophodno da ključna tela - to radno telo u 

strukturi Mase okupe barem pedeset ljudi koji su spremni da se aktivno uključe i reaguju 

i deluju u svakom trenutku. Petrović je ukratko ilustrovao nadležnosti i oblasti delovanja 

ključnih koordinacionih grupa. Na kraju izlaganja je podsetio sve prisutne da će im u 

predstojećem periodu putem mejla biti poslat link sa pozivom za priključivanje radnim 

grupama. Takođe je dodao da iako su afera Plagijat i borba protiv javnih napada na 

pripadnike akademske zajednice trenutno u žiži interesovanja, ne smemo gubiti iz vida 

da je bitno uložiti vreme i u formiranje Mase kao organizacije, te postaviti kratkoročne, 

srednjeročne i dugoročne planove. 

Nakon toga Gazela Pudar Draško istakla je da je aktuelan broj od preko 350 potpisnika 

principa Mase zavidan u datim okolnostima i naglasila da se pored potpisa u ovom 

udruženju očekuje i angažman i time otvorila prostor za pitanja iz publike. Miroslav 

Demajo je pitao za pojašnjenja oko statuta i članstva. Pudar Draško je rekla da će detalji 

bit izloženi u drugom delu sesije nakon diskusije. Vera Rajević, penzionisana profesorka 

Filozofskog fakulteta, pohvalila je ambiciozan program i istakla važnost umrežavanja sa 

studentima i podsticanja njihovog proaktivnog učešća i samoorganizovanja. Iznela je 

predlog za podizanjem kvaliteta nastave i studentskog angažmana putem osmišljavanja 

socijalno-relevantnih ispitnih zadataka. Pudar Draško se složila da je uključivanje 

studenata nužno, ali je ukazala i na problem zarobljenih studentskih parlamenata koji u 

                                                      
1
 Predlozi radnih grupa dostupni su na sajtu: https://akademska-masa.org/wp-content/uploads/2019/10/MASA-struktura-i-

delovanje.pdf. Statutom je predviđeno da bilo kojih 5 članova Mase mogu formirati novu radnu grupu, tako da ukupan broj radnih 

grupa nije unapred zadan i usklađivaće se prema potrebama i prioritetima. 

https://akademska-masa.org/wp-content/uploads/2019/10/MASA-struktura-i-delovanje.pdf
https://akademska-masa.org/wp-content/uploads/2019/10/MASA-struktura-i-delovanje.pdf
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realnosti ne zastupaju studentske interese. Naglasila je da se Masa bavi pre svega 

sistemskim problemima koji dotiču akademsku zajednicu.  

Nakon te kratke diskusije Gazela Pudar Draško saopštila je da do kraja nedelje treba da 

stigne rešenje iz APR o registraciji Mase kao udruženja građana i istakla da Statut koji je 

svim potpisnicima poslat mejlom nije menjan. Tokom izrade statuta Inicijativni odbor 

konsultovao je pravnike, ali se trudio da ne precizira previše statutarne odredbe da bi 

udruženje ostalo dovoljno fleksibilno. 

Nakon toga je Jelena Vasiljević (Institut za filozofiju i društvenu teoriju) predstavila „lica“ 

Mase, odnosno Inicijativni/Koordinacioni odbor i istakla da je on telo prelaznog 

karaktera sa mandatom od godinu dana. Pored Gazele Pudar Draško, Galjine Ognjanov, 

Đorđa Pavićevića, Dalibora Petrovića i Jelene Vasiljević, članovi Inicijativnog odbora 

odnosno članovi Koordinacionog tela su i Dušan Pavlović (Fakultet političkih nauka), 

Janko Baljak (Fakultet dramskih umetnosti), Oliver Tošković (Filozofski fakultet), Milutin 

Stepić (Institut za nuklearne nauke Vinča), Vladan Čokić (Institut za medicinska 

istraživanja) i Andrej Jeftić (Pravoslavni bogoslovski fakultet). Pored toga, Miodrag 

Jovanović (Pravni fakultet), Nikola Nikačević (Tehnološko-metaloruški fakultet) i Biljana 

Stojković (Biološki fakultet) su članovi Nadzornog odbora. Petar Đukić (Tehnološko-

metaluruški fakultet) bi trebalo da vodi Savetodavni odbor koji može da se formira 

kasnije; neki od prisutnih dobiće poziv za članstvo u ovom odboru.  

Predstavljeni kandidati su prihvaćeni aklamacijom sa mandatom od godinu dana.  

Kada je reč o samom članstvu, do kraja godine se svi koji su se prijavili putem online 

formulara i prihvatili principe smatraju članovima Mase. Budući da je Masa mreža 

akademske solidarnosti i angažovanosti članstvo je ograničeno na osobe koje imaju 

afilijaciju na bilo kojoj NIO u zemlji, studente i studentkinje doktorskih studija, kao i 

penzionere koji su u penziju otišli sa afilijacijom NIO. U planu je umrežavanje sa 

dijasporom i međunarodnom akademskom zajednicom. Istraživači iz inostranstva, 

nezaposlene osobe sa stečenim doktoratom, kao i zaposleni u civilnom sektoru, privredi, 

javnim ustanovama itd. se ohrabruju da se uključe u aktivnosti radnih grupa i Mase 

generalno, kako bi učestvovali u kreiranju njenih pravaca delovanja, ali nemaju obavezu 

plaćanja članarine, kao ni učešća u donošenju odluka na skupštini Mase. 

Gazela Pudar Draško iznela je predlog za uvođenje članarine na godišnjem nivou u visini 

od 1200 dinara. Uplaćivanjem ovog iznosa na račun koji će biti poslat u predstojećim 



 
 

______________________________________________________________________________ 
akademska-masa.org  akademska.masa@gmail.com 

 

danima pokrivena je cela 2020. Predlog je stavljen na glasanje. Niko nije bio protiv, niti 

uzdržan. Predlog je jednoglasno usvojen.  

Skupštinu je zatvorila Galjina Ognjanov još jednom se zahvalivši svim prisutnima, 

članovima i članicama inicijativnog odbora, advokatskoj kancelariji Beljanski iz Novog 

Sada koja je pomogla u pripremi statuta, kolegama i koleginicama iz IFDT koji su 

pokrenuli sajt Mase i naloge na društvenim mrežama i još jednom pozvala sve prisutne 

da se priključe radnim grupama shodno svojim interesovanjima, da potpišu pomenutu 

žalbu, kao i peticiju podrške Pravoslavnom bogoslovskom fakultetu. 

 

Zapisničarka       Predsedavajuća skupštine 

Sara Nikolić       Galjina Ognjanov 

 

 

 

 

 

 

 


